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المستخلص
تهدف هذه الدراسة إلى إمكانية توليد الطاقة الحرارية من أربع مخلفات زراعية شائعة في مصر (قش الأرز، حطب الذرة، حطب القطن ونشارة الخشب) وتتميز بالتحلل الحراري و تحديد أكفئها في إعطاء أفضل طاقة. وقد تم توليد طاقة حرارية من اربع مخلفات زراعية تمت تجربتها  بجهاز الانحلال الحراري تم تصميمه في ورشة قسم الهندسة الزراعية، كلية الزراعة، جامعة المنصورة،  جمهورية مصر العربية. وفي الوقت نفسه، وقد أجريت سلسلة من التجارب لمعرفة  تأثير احجام مختلفة من تلك المخلفات (الكتلة الحيوية) وكميات من الهواء الداخلة على كمية الغازات الناتجة من  التحلل حراري للمخلفات الاربعة تحت الدراسة. الغازات المنبعثة  قدرت وحللت  بواسطة اجهزة تحليل الغازات. من ناحية اخرى، قدرت النسب المئوية للغازات المنبعثة وهي  %CH4، CO2، وO2 والناتجة من كل مخلف زراعي. وأشارت النتائج التي تم الحصول عليها ان النسبة المئوية لغاز الميثان المنبعث من بقايا المخلفات الأربعة المختبرة اعتمدت بشكل كبير على أطوال المخلفات وكميات الهواء اعطت اعلى القيم (  72,6 ،77,5 ، 79,2و 76.2٪) نتجت من التحلل الحراري لبقايا  قش الأرز، حطب الذرة، حطب القطن ونشارة الخشب على التوالي. تم الحصول  على اعلى القيم  للنسبة المئوية للميثان من الطول  15 سم من غير كمية هواء. اما اعلى القيم للنسبة المئوية لثاني اوكسيد الكربون كانت 28,1، 25,2 ، 25,0 و  25.3 ٪ على التوالي والتي نتجت من الطول 20 سم وكمية الهواء  0.006 م3/ دقيقة . والاوكسجين   0.56 ، 0.53، 0.51 و 0.5 على التوالي. 
التوصية:- توصي الدراسة أن الكتلة الحيوية الأربعة التي تطرقت لها هذه الدراسة يمكن أن تستخدم بعملية الانحلال الحراري. وبالتالي الاستخدام الامثل للنفايات الزراعية وذلك عن طريق ادارتها بشكل سليم والسيطرة عليها. للحصول على افضل نسبة لغاز الميثان يجب ان يكون طول القطع 15سم وبمعدل دفع الهواء صفر. 
رؤوس الموضوعات ذات الصلة (لا تزيد عن 10): التحلل الحراري، الكتلة الحيوية، الطاقة، قش الارز،  حطب الذرة, حطب القطن.
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 Abstract 
The present research aims to study the possibility of generating heat energy from four common Egyptian, agricultural wastes (rice straw, corn stoves, cotton stalks, and sawdust) through thermal decomposition technology in order to select the best residues that can be used as feedstock for the pyrolysis reactors. The generating of heat energy from the four deduced agricultural wastes was experimentally investigated in a pyrolysis reactor designed in the workshop of the Agricultural Engineering Department faculty of Agricultural Mansoura University. Meanwhile, a series of experiments have been performed to explore the effects of biomass particle size and the provided air quantity on gas composition and gas yields of the thermochemical decomposition of the four deduced agricultural wastes. The influences of biomass particle sizes and the provided air quantities on the compounds existing in exhaust gasses obtained from the four tested agricultural wastes samples were examined in relation to the yield and composition of the gasses product. The gasses products were measured and analyzed by a gas analyzer. Whereas, the emission rates of CH4, CO2, and O2 produced from each waste samples were described by means of exhaust gasses percentages. The obtained results indicated in general that the CH4 percentages emitted from the four tested residues were highly dependent on residue lengths and provided amount of fresh air. Whereas, the highest CH4 percentages were 72.6, 77.5, 79.2 and  76.2%) for the thermal decomposition pressing of rice straw, corn stovers, cotton stalks, and sawdust respectively. These maximum CH4 percentages were accomplished residue lengths of 15 cm  and zero provided amount of fresh air. The CO2 maximum percentages were 28.1, 25.2, 25.0 and 25.3 % respectively. These percentages were accomplished residue lengths of 20 cm  and 0.006 m3/min provided amount of fresh air. The corresponding O2 maximum percentages were 0.56, 0.53, 0.51 and 0.5.
Conclusion:-The study recommends that, the four biomass feedstock examined in this study could be subjected to process of pyrolysis. All these will ensure judicious use of agro wastes and will ensure proper waste management and control. To get the best percentage of methane must be a cutting length of 15 cm and at a rate of pay zero air.
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